
لغوکنسرتها،واقعیتیابزرگنمایی؟
در یک سال گذشته هر از گاهی خبر از لغو کنسرتی می رسد. کنسرت هایی که همگی از وزرات ارشاد مجوز داشته اند و گاه 
بلیت های آن ها نیز فروش رفته است. دولت و وزارت ارشاد، نهادهای دیگر مثل نیروی انتظامی و همچنین افراد خودسر را 
به نوعی مقصر خوانده اند و همین موضوع تنش بین دولت و آن ها شده است. مثلا علی جنتی وزیر ارشاد در جایی می گوید: 
»ما هم با نیروی انتظامی و هم با وزیر کشور در این مورد صحبت کرده ایم. ما به آن ها گفته ایم چون خودمان کاملا رعایت 
حدود شرعی را می کنیم مواردی که مجوز داده می شود را استانداران، فرمانداران و نیروی انتظامی باید حمایت کنند و نگذارند 
افرادی خودسر باعث شوند کنسرت ها لغو شود«. حسن روحانی نیز در این خصوص گفته است: »اگر یک دستگاهی به 

عنوان مرجع صدور مجوز مطرح شده، دخالت دیگران درست نیست و اگر قوه قضاییه وارد می شود باید توجیه قانونی داشته باشد«. 
اما امروز وزیر کشور دولت روحانی نسبت به این ماجرا واکنش نشان داده است. رحمانی فضلی در این خصوص در صفحه اینستاگرامش نوشت: »انتشار 
اخبار اغراق آمیز درباره لغو کنسرت ها در کشور از مصادیق بداخلاقی اجتماعی است. حجم خبرها به گونه ای است که حکایت از لغو پنجاه درصدی کنسرت ها 
دارد. این درحالی است که براساس آمار سه ماهه اول امسال از 312 کنسرت دارای مجوز، تنها 9 کنسرت برگزار نشده که 3 مورد آن از طرف برگزارکنندگان 
و یک مورد به دلیل اشکال محتوایی از سوی وزارت ارشاد لغو شده است. امید است همگی با تن دادن به قواعد شهروندی شاهد لغو هیچ کنسرتی نباشیم«.
البته گفتنی است اشاره وزیر کشور به لغو کنسرت ها در سه ماه نخست امسال است. این در حالی است که لغو کنسرت هایی که مورد اعتراض اهالی هنر و 

مردم است، رویه ای است که در یک سال گذشته در جریان بوده است. 

فساددردولتقبل،اینباردردانشگاهآزاد
خبرهای گاه به گاه فساد مالی در سازمان ها و نهادهای مختلف که در دولت قبل اتفاق افتاده، حالا سر از دانشگاه آزاد 
اسلامی درآورده است. این خبر را رئیس دانشــگاه آزاد داده و گفته است: »پرونده هایی با رقم یک هزار و 400میلیارد 
تومان از مدیران ســابق، له یا علیه دانشــگاه آزاد در محاکم حقوقی وجود دارد. برخی اشخاص حق دانشگاه را پایمال 
کرده اند و ما از آن ها شــکایت کرده ایم«. حمید میرزاده با تاکید بر پیگیری این قضیه گفت: »دو عنصر در امر بازرسی و 
حسابرسی دانشگاه آزاد بسیار مهم است. امر اول صیانت از اموال دانشگاه و مصرف آن ها در جهت برنامه های مصوب 
و دیگری اجرای برنامه های دانشــگاه در چارچوب آیین نامه مالی دانشــگاه است«.  وی با اشاره به بازرسی واحدها در 

دوره های گذشته، گفت: »نسبت به دوره مشابه مدیریت قبلی که 18 یا 19 واحد بازرسی و حسابرسی شد، در این دوره بیش از 190 واحد مورد بازرسی 
و حسابرسی قرار گرفته است و هدف از این بازرسی برقراری نظم و انضباط مالی در دانشگاه بوده است«.  

میرزاده همچنین در این خصوص افزود: »افرادی که خلاف اداری، مالی و غیره انجام داده اند، قراردادهایی منعقد کرده اند که به زیان دانشگاه بوده، 
مدارک تقلبی صادر کرده اند شناسایی شده و برخی از آن ها برکنار شده و در زندان هستند«.  

وی اظهار کرد: »دانشــگاه آزاد شــکایاتی به ارزش حــدود 700 میلیارد تومان علیه اشــخاص حقیقی و حقوقی انجام داده و از هیچ شــکایتی صرف 
 نظر نشــده اســت، زیرا وظیفه قانونی ما این اســت که از طریق محاکم قضائی، به تخلفات هر فردی که حق دانشــگاه را ضایع کرده اســت رسیدگی 

کنیم«. 

سوژه روز امروزِ ما و البته ســوژه این روزهای جوک های رایج بین مردم »دکل« 
است. دکلی نفتی که در دوره احمدی نژاد گم شده است و هرچند خبری عجیب 
است، واقعیت دارد. دکلی که گفته شده ارزشش 78 میلیون دلار یا همان 240 
میلیارد تومان بوده است.  ماجرای دکل گمشده سال گذشته مطرح شد، هرچند 
خبرش آن قدرها مورد توجه رسانه ها و مردم قرار نگرفت. موضوع را اول بار نادر 
قاضی پور، نماینده مردم ارومیه در مجلس مطرح کرد. او از نامه 14 نماینده به 
هیئت رئیسه مجلس برای بررسی پرونده یک دکل گم شده ایرانی به نام »دین« 
خبرداد. دکلی که دولت احمدی نژاد در ســال 1390 از کشــور ترکیه خریداری 
کرده، ولی هرگز وارد ایران نشــده اســت. قاضی پور در آن زمان گفته بود علی 
لاریجانی دستور بررسی این موضوع را به کمیسیون انرژی مجلس داده است. 
علی مروی، رئیس کمیسیون انرژی مجلس نیز در آذر 1393 گفته بود که خرید 

دکل های نفتی توسط شرکت تأسیسات دریایی در دولت گذشته شبیه به تخلف 
اســت. او درباره پیگیری این موضوع گفته بــود: »گزارش های مقدماتی این 
پرونده به کمیسیون ارائه شده است و ما منتظر گزارش های کامل تری هستیم 
و در اولین فرصت در کمیسیون انرژی مجلس این موضوع بررسی می شود«. 

اما آن طور که به نظر می رسد این »اولین فرصت« کمیسیون انرژی مجلس هنوز 
فرا نرسیده اســت و حالا بعد از 9 ماه بار دیگر موضوع داغ شده است. قاضی پور، 
نماینــده ای که برای اولین بار موضوع را در مجلس مطــرح کرد، درباره پیگیری 
پرونده می گوید: »متاسفانه کمیســیون انرژی پیگیری های لازم را انجام نداد و 
ما چندین بار به بازرســی نامه نوشــتیم و جواب دادند که پرونده تشکیل شده و به 
دادگاه ارسال شده است. او همچنین معتقد است این دکل اصلا به ایران نیامده 
که بخواهد گم شود. ابراهیم کارخانه ای یکی از اعضای کمیسیون انرژی مجلس 

هم می گوید: »اساسا موضوع هنوز در کمیسیون مطرح نشده و طرح آن را به بعد 
از تعطیلات ارجاع می دهیم«. امیرعباس سلطانی از دیگر نمایندگان مجلس نیز 
ضمن تأکید بر پیگیری این قضیه بعد از تعطیلات می گوید: »البته موضوع این 
دکل مربوط به دولت قبل و مدیران ســابق است. اما از مسئولان فعلی دعوت به 
عمل خواهد آمد تا در جلسه کمیسیون ضمن ارائه توضیحات و پاسخگویی، راه 
حلی برای این موضوع اندیشیده شــود«. اما بیژن زنگنه وزیر نفت هفته گذشته 
به طور رســمی گم شدن دکل را تأیید کرد و از شــکایتی در این خصوص خبرداد: 
»موضوع مفقود شدن دکل نفتی متعلق به ایران واقعیت دارد و با پیگیری و شکایت 
ما پرونده ای در این خصوص تشــکیل شــده است«. شــکایتی که غلامحسین 
محسنی اژه ای درباره آن گفت: »با اینکه هنوز گزارشی به دست ما نرسیده، اما اگر 
هر گزارشی از مبادی رسمی به قوه قضاییه و مراجع قضایی ارسال شود یقینا به طور 
جدی رسیدگی صورت می گیرد«. سخنگوی دستگاه قضا همچنین گفت: »اگر 
در این مورد نیاز باشد، مدعی العموم وارد خواهد شد و در صورت تشخیص دستگاه 

قضا ورود مدعی العموم صورت می گیرد و قوه قضاییه رسیدگی خواهد کرد«.

کسانیکهچهره
آمریکارامیپوشانند،

خیانتمیکنند
رهبر معظم انقلاب اســلامی تأکیــد کردند: امروز 
کشور نیازمند عزم راسخ و شناخت دشمن و آمادگی 
برای مواجهه با دشــمن در عرصــه جنگ نرم اعم از 
عرصه هــای فرهنگ، سیاســت و زندگی اجتماعی 
است و کسانی که تلاش دارند چهره هیولایی دشمن 
خبیث را با بزک کردن رســانه ای بپوشانند، مخالف 

مصالح ملت هستند.
حضرت آیت اللــه خامنه ای رهبــر معظم انقلاب 
اسلامی عصرشنبه در دیدار خانواده های شهدای 
حادثه هفتم تیر و همچنین جمعی از خانواده های 
دارای چند شهید در اســتان تهران، کشور و ملت 
ایران را مدیون شهدا و خانواده های شهدا دانستند 
و با اشــاره به پیام امیدبخش، افشــاگر و سرشار از 
ابتهاج معنوی و عزم راســخ شهدا در هر دوره ای، 
تأکیــد کردند: امروز کشــور نیازمند عزم راســخ و 
شناخت دشــمن و آمادگی برای مواجهه با دشمن 
در عرصه جنگ نرم اعــم از عرصه های فرهنگ، 
سیاســت و زندگی اجتماعی اســت و کســانی که 
تلاش دارنــد چهره هیولایی دشــمن خبیــث را با 
بزک کردن رســانه ای بپوشــانند، مخالف مصالح 

ملت هستند.
رهبر انقلاب اسلامی، افشا شــدن چهره دستهای 
پشــت پــرده داخلــی و خارجــی حادثه هفتــم تیر و 
همچنین عده ای که ســکوت همراه با رضا را اختیار 
کرده بودند، از جمله برکات خون شهدای این حادثه 
دانســتند و افزودند: بعد از ماجــرای هفتم تیر، امام 
بزرگــوار )ره( با بهره گیری مناســب از ایــن حادثه، 
انقلاب اسلامی را که در حال منحرف شدن از مسیر 
اصلی خود بود، نجــات و جریان اصیل انقلاب را در 

مقابل دیدگان ملت قرار داد..
حضرت آیــت الله خامنه ای، یکــی دیگر از برکات 
خون شــهدا را تزریق روحیه ایستادگی و استحکام 
در جامعه و تقویت روحیه مردم دانســتند و با اشاره 
به تشییع اخیر 270 شهید در تهران و شور و هیجان 
ناشــی از این تشــییع افزودند: این حادثه عظیم، 
و تحرک، آمادگی و شــوق و عشــق و آرمان گرایی 
برخاســته از آن، نقطه مقابل دلســردی، نومیدی 

و رکود بود.
ایشان در ادامه با اظهار تأسف از ضعف و کم کاری در 
معرفی شهدا و از جمله معرفی نشدن ظرفیت بزرگ 
شهدای هفتم تیر به عنوان مظهر عظمت و استقامت 
ملــت ایران، خاطرنشــان کردند: جوانــان در جناح 
فرهنگیِ مؤمن، انقلابــی، مردمی و خودجوش باید 
با زبان تصویر و با اســتفاده از ابزارهای جدید، چهره 
نگاری هنرمندانه ای از این شــخصیتهای بســیار 

برجسته انجام دهند.
»حادثــه 7 تیر  ســال 1360«، »بمباران شــیمیایی 
سردشــت در 7 تیر 1366«، »ترور شــهید صدوقی 
در 11 تیر سال 1361« و »ســاقط کردن هواپیمای 
 »1367 تیــر ســال   12 در  ایــران  مســافربری 
نمونه هایــی از اقدامــات تروریســتی آمریــکا و یــا 
عوامــل آن بود که رهبــر انقلاب از آنها یــاد کردند و 
افزودنــد: برخی معتقدند که باید ایــن ایام تیر ماه به 
 عنــوان »هفته حقوق بشــر آمریکایی« نــام گذاری 

شود.
ایشــان با انتقاد از افرادی که ســعی می کنند چهره 
خشن و وحشــتناک و هیولایی امریکا را توجیه کنند 
خاطرنشــان کردند: کسانی که می خواهند دشمنی 
خباثت آلود آمریکا و برخی دنباله روهای آن را با بزک 
تبلیغاتی و رسانه ای بپوشانند در واقع به ملت و کشور 

خیانت می کنند.

یکشنبه 7 تیر ماه 1394

سیاسی

سخنان هدفدار سران قوا
روحانی: جرم سیاسی را تعریف کنیم/لاریجانی: 1+5 عاقلانه رفتار کند/آملی لاریجانی: فقط 9 کنسرت لغو شده است

مراســم گرامیداشت هفته قوه قضاییه امروز با حضور سران قوا برگزار شد. حسن 
روحانی در سخنرانی خود در این مراسم درباره دستگاه قضا در حکومت اسلامی 
گفت:  »با دســتگاه قضا اســت که مردم حیات و زندگی و حقوق مالکیت و آبرو و 
حیثیت و حتی حق آزادی بیان و آزادی اندیشــه را برای خود می بینند و با پشتوانه 
این دستگاه است که این اطمینان در جامعه به وجود می آید. دیروز هر کس قدرت 
داشت حاکم بود و آن کسی که می توانست با قدرت زور و پول دهان طرف مقابل را 
ببندد و حق حاکمیت او را زیر سوال ببرد و این در حالی است که در حکومت اسلامی 
به جای قوت و قدرت عدل وانصاف دستگاه قضا می نشیند«. وی در این خصوص 
ادامه داد: »  حاکم در جامعه اسلامی  قدرت سیاسی و نظامی و مالی و هیچ یک 
از این ها نیست، بلکه حاکم در مسیر، حکم خدا و احکم الحاکمین واقعی عدل و 
داد و قانون است و این قاضی است که در اتاق قضاوت قانون و وجدان و خدای را 

می بیند و بر مبنای آن حکم صادر می کند«.

رعایت عدالت بدون تبعیض باشد
رئیس جمهور درباره لــزوم رعایت عدالت بدون تبعیض گفت: »امروز همه دنیا و 
نسل جوان ما داخل و خارج به دستگاه قضای جمهوری اسلامی ایران به عنوان 
یک دســتگاه قضای نمونه اسلامی و علوی چشــم دوخته اند و از آن انتظارات 
بسیاربالایی دارند. قضایی که همه ملت، مردم، متظلمین و شاکیان را برابر ببیند 
و همچنین بین شیعه و سنی مسلمان و مسیحی این قوم و آن قوم، این جناح و آن 
جناح و این حزب و آن حزب کوچک ترین تفاوتی قائل نباشد«. روحانی در این زمنیه 
ادامه داد: »یک فرد هر که می خواهد و دارای هر مرام و هر سمت سیاسی و گرایش 
هم که می خواهد باشد، وقتی به خانه قضا مراجعه می کند آنجا خانه عدل و انصاف 
و برابری و اجرای حق و عدل است و مردم باید این موضوع را در مقام عمل ببینند 

و لمس کنند و افراد عمومی جامعه و جهان آن را پذیرا باشند«.

امضاهای طلایی باید از بین برود

روحانی در بخش دیگری از سخنان خود با ضروری خواندن مبارزه با فساد اظهار 
کرد: »آیا مبارزه با فســاد به غیر از هماهنگی قوا در کنار یکدیگر و به ویژه دستگاه 
قضایی امکان پذیر است؟ و آیا  می توان بدون دستگاه قضا با فساد مبارزه کرد؟«. 
وی با تاکید بر اینکه همه باید برای قانون گرایی، از بین بردن امضاهای طلایی، 
ایجاد شفافیت در اطلاعات، از بین بردن استثنائات در قانون، مدرن کردن سیستم 
اداری و دولت الکترونیک تلاش کنیم،  گفت: »قانون بهتر، شــفافیت بیشتر و 
دستگاه اداریِ چابک تر می تواند مانع از فساد باشد، اما در عین حال اگر فسادی 

رخ داد لازم است تا با همکاری سه قوه با آن مبارزه کنیم«.

جرم سیاسی را تعریف کنیم 
روحانی در بخش دیگری ازســخنان خود با تأکید بر ضــرورت تدوین لایحه جرم 
سیاســی گفت: »ای کاش در همین دولت یازدهم با کمک دستگاه قضا جرایم 
سیاسی را احصاء و لایحه آن را تدوین کنیم تا روشن شود که جرم سیاسی و امنیتی 
چیست. این موضوع هم به نشاط سیاسی داخل جامعه ما می افزاید و هم وجهه 
ما را در دنیا بالاتر خواهد برد«. وی همچنین درباره رفتار نظام با منتقدان، با اشاره 
به نــوع رفتار امام علی )ع( با مخالفان خود یادآورشــد: »باید این موضوع را مورد 
توجه خود قرار داد که ایشــان چگونه با آن ها که دســت به شمشیر نبردند، رفتار 
می کرد. آن ها در این صورت از آزادی های متنوعی برخوردار بودند. در واقع رفتار 
امیرالمومنین با خوارج و مخالفین که تندترین زبان ها را داشتند، قابل توجه است 
و آیا ما می توانیم در سیره پیامبر )ص( و امیرالمومنین )ع( به خوبی این تفکیک را 
انجام دهیم تا اینکه مردم در فعالیت های سیاسی و اجتماعی و فرهنگی آینده ای 

روشن را پیش چشم خود ببینند«.

عاقلانه رفتار کنید
علی لاریجانی رئیس مجلس هم در سخنانش در این مراسم با اشاره به مذاکرات  
گفت: »در  آستانه مذاکرات نهایی حواشی به وجود آمده که برخی وزرای خارجی 

کشــورهای غربی اظهاراتی را مطرح کردند که بیشــتر جنبه تبلیغاتی دارد. بهتر 
است حال که مجبور شده اید اصل موضوع غنی سازی را بپذیرید، عاقلانه رفتار 
کنید. رفتار عاقلانه آن است که به توافق پایبند باشید و آنچه به عنوان مولفه اصلی 
پذیرفته اید را انجام دهید«. وی در توضیح دلیل طولانی شدن مذاکرات نیز گفت: 
»این که مذاکرات طولانی شده به خاطر همین رفتارها و چیزهایی است که اضافه 
می کنند. آن ها فکر می کنند با این رویه قدرت چانه زنی را بالا برده و توقعات را دم 
آخر افزایش دهند که همه از این روش ها مطلع هســتند «. لاریجانی خطاب به 
غرب و 1+5 گفت: »دوباره اشتباه نکنید و تصور نکنید ایران امروز نیازمند توافق 
است. ما از توافق استقبال می کنیم چون به نفع همه است. اما فکر نکنید اگر فشار 
بیشــتر از این بیاورید ایران تحمل می کند«. لاریجانی ادامــه داد: »ایران را از راه 
مذاکره منصرف نکنید. ایران را مجبور نکنید مسیر فناوری هسته ای را با شتاب 
بیشتری برود که آنگاه هزینه بیشتری می دهید. به تحمل در مسائل عادت کردیم 

اما رفتارتان سنجیده باشد و از گذشته پند بگیرید«.

فقط 9 کنسرت لغو شده است
آیت الله صادق آملی لاریجانی هم در بخشی از سخنانش در این مراسم در مورد 
لغو کنسرت ها گفت: »متاسفانه در این مورد کار تبلیغاتی وسیعی در برخی رسانه ها 
صورت گرفت. گزارش شورای امنیت کشور نشان داد که از حدود 300 کنسرت، 
تنها 9 کنسرت لغو شده است. در حالی که این مقدار سر و صدای رسانه ای نداشت. 
متاسفانه فکر نادرستی در ذهن برخی وجود دارد مبنی بر اینکه اگر ما مجوزی را 
دادیم، کســی حق ندارد آن را لغو کند این حرف نادرست است. مجوز شما مانع از 
انجام وظیفه دستگاه دیگر نیست. قوه قضاییه در خصوص تظاهر به حرام وظایفی 
دارد«. وی ادامه داد: »شــاید شما مجوزی را دادید و دستگاه های امنیتی اعلام 
کردند که قرار اســت بمبی در آن مراسم منفجر شود آیا بازهم به دلیل مجوز شما 
دستگاه قضایی نباید ورود کند؟  اگر بگویید لغو این مجوزها باید حسب موازین باشد 

ما هم می گوییم مجوز شما نیز باید حسب موازین باشد«. 

سوژه روز

پیگیری روزواکنش روز

اگر عزت انقلابی می خواهیم باید به حزب مردمی بازگردیم
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه انتخابات حزب جمهوری اسلامی همیشه دموکراتیک برگزار می شد گفت: اشتباه می کنیم که نمی گذاریم حزب بزرگ در کشور فعالیت کند.آیت الله هاشمی رفسنجانی 
ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهید آیت الله بهشتی و 72 تن از یارانش اظهار داشت: قبل از انقلاب اسلامی احساس وجود تحزب در کشور وجود داشته است و ما از امام خمینی)ره( دو بار درخواست کردیم که بتوانیم 
حزب در کشور راه اندازی کنیم. ولی امام با این درخواست ما مخالفت می کرد و علت را نمی گفت و ما نیز آن را قبول می کردیم.وی با اشاره به وجود احزاب کوچک مسلح همچون توده، کمونیسم، منافقین و حزب مسلح 
خط امام، افزود: در زمان انقلاب عطش تحزب گرایی در ما وجود داشت و قبل از انقلاب توسط آیت الله مطهری و آیت الله طاهری خرم آبادی  از امام خمینی )ره( درخواست تأسیس حزب را کردیم و بعد از انقلاب زمانی 
که دلیل عدم اجازه امام را پرسیدیم، ایشان گفتند که دلیل عدم اجازه ما این بود که ممکن است ساواک شما را شناسایی کرده و برای شما مشکل ایجاد کند.رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام خاطرنشان کرد: فاجعه 
هفتم تیر و انفجار دفتر حزب جمهوری یک کودتا بود که ما آن را خوب شکست دادیم.وی تأکید کرد: زمانی افرادی دور هم جمع شدند و قصد داشتند که حزب جمهوری اسلامی را فعال کنند ولی موانعی بوجود آمد؛ ما 
اشتباه می کنیم که نمی گذاریم حزب بزرگ در کشور فعالیت کند.اگر می خواهیم عزت انقلابی را بدست آوریم باید به حزب مردمی بازگردیم و احزاب شکست ناپذیر احزابی هستند که از دل مردم بیرون می آیند.
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